

**MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS
BELARUSIAN STATE UNIVERSITY
FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS
Department of International Law**

Annotation to the master's thesis

**INTERNATIOANL COOPERATION IN THE FIGHT AGAINST
TRADEMARK INFRINGEMENT**

WANG CHUNJIN

Scientific supervisor:
N.A.Maroz
Candidate of Legal Sciences,
Associate Professor

Minsk, 2024

ANNOTATION

1. Structure and scope of the master's thesis : 50 p, 69sources.

2. Keywords: trademark infringement, cross-border trade, international cooperation, online trading platforms, international cooperation, intellectual property protection, legal frameworks and agreements, enforcement strategies.

3. The content of the work

Object of the study is the international relations arising out from the fight against trademark infringement.

Subject of the study is the international treaties, acts of international intergovernmental organizations, domestic legislation, case law, academic publications on the topic of the present research.

The aim of the thesis : is to analyze and compare the legal meaning of trademarks in international treaties and national legal provisions, to identify the manifestations of trademark infringement and their destructiveness to the international trade market, and conclude the importance and urgent need to combat trademark infringement through international legal means.

Methods of research: include general methods of scientific knowledge (dialectical, inductive, deductive), as well as particular scientific methods used in law studies – comparative-legal and formal-legal methods.

Results: Compared with traditional cross-border trademark infringement in e-commerce, especially online trading platforms, is an important issue in the current globalized international trade environment. Therefore, the thesis also addresses the standards for identifying cross-border trademark infringement within online trading platforms from the national and international levels, combined with cases with important global reference value, such as eBay, to analyze the trademark protection systems of various countries. This research comes to the of the importance of international cooperation in combating trademark infringement, as well as its implications for developing countries, especially China, which has frequent infringement cases, to promote the adjustment of domestic legislation, protect the rights and interests of trademark owners and consumers, and reduce the trade conflicts .

Reliability of materials and results of the thesis: The materials used and the results of the thesis work are reliable. The work was done independently.

Recommendations for the use of the results: The results of the diploma work can provide new ideas for the identification of cross-border trademark infringement and the resolution of legal disputes.

АННОТАЦИЯ

1. Структура и объем дипломной работы: Страница 50, 69 источника.

2. Перечень ключевых слов : раскрыть особенности международно-правовой основы по борьбе с нарушениями прав на товарные знаки и разработать научно обоснованные предложения по ее совершенствованию.

3. Содержание работы

Объектом выступают международные отношения, возникающие в связи с противодействием нарушениям прав на товарные знаки.

Предметом составляют международные договоры, акты международных межправительственных организаций, внутригосударственное законодательство, судебная практика, научные публикации по теме исследования.

Цель дипломной работы : В работе выявляется сущность и проводится сравнительное исследование регулирования товарных знаков в международных договорах и национальных законодательных актах, определяются виды нарушений прав на товарные знаки и устанавливаются последствия таких нарушений для функционирования международного торгового рынка, формулируется вывод о важности и необходимости противодействия нарушениям прав на товарные знаки.

Методы исследования: включают общие методы научного познания (диалектические, индуктивные, дедуктивные), а также частные научные методы, используемые в изучении права – сравнительно-правовой и формально-юридический метод.

Результаты: По сравнению с традиционными трансграничными нарушениями прав на товарные знаки в электронной коммерции, особенно проблемным является вопрос противодействия нарушениям на торговых онлайн платформах в контексте современной глобализированной международной торговой среды. Таким образом, в работе анализируются вопросы выявления фактов нарушений прав на товарные знаки со стороны трансграничных торговых онлайн-платформ, а также исследуется судебная практика (например, дела eBay) для анализа систем защиты товарных знаков в различных странах. Автор работы приходит к выводу о важности международного сотрудничества в борьбе с нарушением прав на товарные знаки, а также выявляет последствия таких нарушений для развивающихся стран, особенно Китая, и предлагает пути совершенствования законодательства КНР в данной сфере.

Достоверность материалов и результатов диссертации:

Использованные материалы и результаты дипломной работы являются достоверными. Работа выполнена самостоятельно.

Рекомендации по использованию результатов: Результаты дипломной работы могут дать новые идеи для выявления трансграничных нарушений прав на товарные знаки и разрешения правовых споров.